
Protokół Nr XIII/19 z posiedzenia

Rady Miejskiej w Michałowie VIII kadencji, które odbyło się 30 października 2019r. w
sali narad Urzędu Miejskiego w Michałowie przy ulicy Białostockiej 11

Obradom  przewodniczyła  Maria  Bożena  Ancipiuk  -  Przewodniczący  Rady
Miejskiej w Michałowie.

O godzinie 10:05 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Michałowie  - otworzyła obrady XIII
Sesji Rady Miejskiej w Michałowie VIII kadencji.

Na stan 15 radnych w chwili otwarcia obrad obecnych było 14 radnych.

1. Ancipiuk Maria Bożena - Przewodnicząca
2. Balcerzak Ryszard
3. Bielenia Nina
4. Bocheńska Marlena Marzena
5. Chlabicz Mikołaj Borys
6. Dąbrowski Piotr,
7. Grzegorczuk Agnieszka Jadwiga
8. Gryko Bogdan
9. Jarocka Raisa
10. Kazberuk Alina

11. Kononczuk Roman
12. Kupraszewicz Ewa
13. Łuksza Waldemar
14. Ostaszewski Bogusław Andrzej

Nieobecni radni: Charytoniuk  Marek – Wiceprzewodniczący

Ponadto w obradach uczestniczyli:
Burmistrz  Michałowa –  Marek  Nazarko,  radny  powiatowy Eugeniusz  Siemieniuk,

kierownicy zakładów budżetowych, zaproszeni sołtysi, mieszkańcy gminy.

Przewodnicząca po  sprawdzeniu  listy  obecności,  stwierdziła,  że  obrady  są
prawomocne, ponieważ w obradach uczestniczy 14 radnych co wobec ustawowego składu
Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum władne do podejmowania uchwał i decyzji.

Przewodnicząca odczytała  informację  dot.  obowiązku ochrony danych osobowych
osób fizycznych zgodnie z Rozporządzeniem o ochronie danych osobowych oraz informację
o  nagrywaniu,  transmitowaniu  i  archiwizowaniu  sesji  Rady  Miejskiej  w  Michałowie  –
informacja w  załączeniu do protokołu.

Ad. 2 Zatwierdzenie porządku XIII sesji Rady Miejskiej w Michałowie

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do porządku obrad  Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad przedstawionym porządkiem obrad.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za” przyjęli porządek obrad:

Porządek XIII Sesji Rady Miejskiej przewiduje:

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Zatwierdzenie porządku obrad XIII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.
3. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.
4. Informacja Burmistrza z pracy w okresie międzysesyjnym.
5. Podjęcie uchwał w sprawie:
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a) zmian w budżecie na 2019 roku
b) organizacji wspólnej obsługi księgowej przez Urząd Miejski w Michałowie
c) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości
d) wyrażenia zgody na utworzenie przez Gminę Michałowo spółki działającej pod nazwą 

„Niezapominajka” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Michałowie 
e) określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu na przeprowadzenie termomodernizacji 

budynków i lokali mieszkalnych położonych na terenie Gminy Michałowo w latach 2020 - 2024
6. Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych, złożonych stosownie do art. 24h ustawy o samorządzie 

gminnym za 2018 r. Przewodniczącemu Rady Miejskiej i Burmistrzowi Michałowa
7. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych.
8. Sprawy różne.
9. Zamknięcie obrad XIII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.

W głosowaniu brało udział 14 radnych.

Imienny wykaz głosowania  w załączeniu  do  protokołu  (pod nazwą:  Zatwierdzenie
porządku obrad XIII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie).

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie 

W obliczu  braku  uwag i  braku  wniosków formalnych  Przewodnicząca  zarządziła
głosowanie nad przyjęciem protokołu z XII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 14 głosami „za”, przyjęli protokół z XII
Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.

W głosowaniu brało udział 14 radnych.
Imienny  wykaz  głosowania  w  załączeniu  do  protokołu  (pod  nazwą:  Przyjęcie

protokołu z XII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie).

Ad. 4 Informacja Burmistrza z pracy w okresie międzysesyjnym 
Burmistrz przedstawił informację z pracy w okresie międzysesyjnym – informacja  w

załączeniu do protokołu. 

O godz. 10:22 na salę narad przybył wiceprzewodniczący Marek Charytoniuk 

Ad. 5 Podjęcie uchwał 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2019 roku
Pani  Anna  Stalbowska  główny  księgowy  Urzędu  na  podstawie  załączników  do

projektu uchwały omówiła dokonane zmiany w budżecie na 2019r. 
Radna  Raisa  Jarocka przewodnicząca  Komisji  Finansowej  poinformowała,  iż

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 
W wyniku braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca

zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.
Radni w głosowaniu jawnym  głosami 12 ,,za”, przy 2 głosach „przeciw” i 1 głosie

„wstrzymujących się” przyjęli uchwałę w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 
W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Imienny  wykaz  głosowania  w  załączeniu  do  protokołu  (pod  nazwą:  Uchwała  w

sprawie zmian w budżecie na 2019 rok).
Uchwała  Nr XIII/102/19 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 30 października

2019 r. w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok (w załączeniu do protokołu).
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Projekt uchwały w sprawie  organizacji wspólnej obsługi księgowej przez Urząd
Miejski w Michałowie

Burmistrz  poinforował,  iż  od 01.01.2020 w Urzędzie  zostanie  stworzony referat,
który  będzie  obejmował  obsługą  takie  jednostki  jak:  Szkoła   Podstawowa,  Gminne
Przedszkole, Zespół  Szkół, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. Burmistrz dodał, że obsługa
Gminnego Ośrodka Kultury i  Biblioteki będzie również prowadzona przez ww. referat  na
mocy odrębnych porozumień. 

W wyniku braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad projektem uchwały. 

Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  15  głosami  ,,za”  przyjęli  uchwałę  w
sprawie organizacji wspólnej obsługi księgowej przez Urząd Miejski w Michałowie.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Imienny  wykaz  głosowania  w  załączeniu  do  protokołu  (pod  nazwą:  Uchwała  w

sprawie 
organizacji wspólnej obsługi księgowej przez Urząd Miejski w Michałowie).

Uchwała  Nr XIII/103/19 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 30 października
2019  r.  w  sprawie organizacji  wspólnej  obsługi  księgowej  przez  Urząd  Miejski  w
Michałowie (w załączeniu do protokołu).

Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  stawek  podatku  od
nieruchomości 

Burmistrz  omówił  projekt  uchwały  oraz  proponowane  stawki  podatków.
Poinformował  również,  że  podatek  rolny  oraz  leśny  zostaje  przyjęty  na  poziomie  stawki
ustawowej. 

Radna  Raisa  Jarocka przewodnicząca  Komisji  Finansowej  poinformowała,  iż
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 

W wyniku braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad projektem uchwały

Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  15  głosami  ,,za”  przyjęli  uchwałę  w
sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Imienny  wykaz  głosowania  w  załączeniu  do  protokołu  (pod  nazwą:  Uchwała  w

sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości).
Uchwała  Nr XIII/104/19 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 30 października

2019 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości (w załączeniu
do protokołu).

O godz. 10:57 Przewodnicząca ogłosiła przerwę, o godz. 11:10 wznowiła obrady 

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  utworzenie  przez  Gminę
Michałowo  spółki  działającej  pod  nazwą  „Niezapominajka”  spółka  z  ograniczoną
odpowiedzialnością w Michałowie 

Burmistrz  omówił  założenia  uchwały,  która  zakłada  powołanie  spółki  ze  100%
udziałem gminy,  która  będzie  zajmowała  się  budową mieszkań  dla  mieszkańców Gminy
Michałowo.  Burmistrz  nakreślił  możliwości  kredytowe  związane  z  omawianym tematem,
nakreślił  wstępne lokalizacje  oraz dodał,  że  w pierwszym etapie  można byłoby wykonać
70-80 mieszkań.

Radna  Raisa  Jarocka przewodnicząca  Komisji  Finansowej  poinformowała,  iż
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej uchwały. 

Podczas dyskusji poruszono następujące głos zabrali:
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 radny Piotr Dąbrowski: 
- spytał, czy istnieje biznesplan na omawianą działalność;
- odniósł się do nazwy spółki „Niezapominajka”, która kojarzy mu się źle;
- odnosząc się do tematyki mieszkań nawiązał do mieszkań na Osiedlu w Bondarach.

 radny Ryszard Balcerzak:
- stwierdził, że jest za budową mieszkań, jednak na posiedzeniach komisji nie było
dyskusji  na  temat  spółki  komunalnej  i  budowy mieszkań  ,w  związku  z  czym nie
znając zasad, szczegółów, kosztów, zapotrzebowania na mieszkania radny stwierdził,
że zagłosuje przeciw uchwale – Burmistrz stwierdził, że aby mógł on odpowiedzieć
na pytania radnego należy dokonać wydatków na projekt, kosztorysy itp. – a na to
potrzebne jest upoważnienie rady, którym jest omawiana uchwała;
- spytał, czy były dokonywane analizy pod kątem zapotrzebowania na mieszkania –
Burmistrz poinformował, że z analizy ilości podań, które składane są do Społecznej
Komisji Mieszkaniowej oraz z rozmów z mieszkańcami wynika, że zapotrzebowanie
na mieszkania jest duże, jednak to rada decyduje, czy taka uchwała zostanie podjęta. 
Do słów Burmistrza popierających propozycję budowy mieszkań w wypowiedziach
przyłączyli  się:  Przewodnicząca,  radna  Alina  Kazberuk, radny  Bogdan
Ostaszewski, radny Mikołaj Chlabicz, wiceprzewodniczący Marek Charytoniuk,
radna  Nina  Bielenia –  przewodnicząca  Społecznej  Komisji  Mieszkaniowej  –
dodając, że do Komisji Mieszkaniowej wpływa ok. 20 podań, ponadto na tablicach
ogłoszeń widnieje dużo ogłoszeń świadczących o zapotrzebowaniu na mieszkania. W
uzupełnieniu  Burmistrz dodał,  że  czasem  mieszkańcy  nie  korzystają  z
zaproponowanych przydziałów mieszkań, także ilość osób z listy o której mówi radna
Bielenia należy pomnożyć przez ileś razy),
-  poruszył  temat  terminu  budowy  nowego  przedszkola  –  Burmistrz  wyjaśnił,  że
przedszkole  będzie  budowane  w  momencie,  jak  będzie  ogłoszony  konkurs  o
pozyskanie środków na ten cel, gdyż całościowy koszt budowy wyniesie ok. 8 - 10
mln zł. Burmistrz dodał, że gdyby był przygotowany projekt na przedszkole pasywne
– a miał być przygotowany w poprzedniej kadencji – to w listopadzie 2018r. złożony
zostałby już projekt.  Burmistrz dodał, że Gmina w chwili obecnej posiada wszelkie
dokumenty niezbędne do złożenia wniosku. W kwestii terminów może być to i za pół
roku – rok, a może być to również w roku 2022 – w nowej perspektywie finansowej
preferującej budownictwo pasywne. 

 radny Mikołaj Chlabicz zgłosił:
- uwagę dot. dopisania w treści uchwały, przy kwocie pieniężnej - symbolu „zł”,
- zauważył, że może należałoby rozważyć wyszczególnienie podmiotu, który zająłby
się strategią budownictwa i byłby do tego przywiązany.

W  wyniku  braku  innych  uwag  i  wniosków  formalnych  do  projektu  uchwały
Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad projektem uchwały

Radni  w głosowaniu jawnym 13 głosami ,,za”,  przy 1 głosie  „przeciw” i  1  głosie
„wstrzymującym  się” przyjęli  uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  utworzenie  przez
Gminę  Michałowo  spółki  działającej  pod nazwą „Niezapominajka”  spółka  z  ograniczoną
odpowiedzialnością w Michałowie.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Imienny  wykaz  głosowania  w  załączeniu  do  protokołu  (pod  nazwą:  Uchwała  w

sprawie  wyrażenia  zgody  na  utworzenie  przez  Gminę  Michałowo  spółki  działającej  pod
nazwą „Niezapominajka” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Michałowie). 

Uchwała  Nr XIII/105/19 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 30 października
2019  r.  w  sprawie wyrażenia  zgody  na  utworzenie  przez  Gminę  Michałowo  spółki
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działającej pod nazwą „Niezapominajka” spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w
Michałowie  (w załączeniu do protokołu).

Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej z budżetu
na przeprowadzenie termomodernizacji budynków i lokali  mieszkalnych położonych
na terenie Gminy Michałowo w latach 2020 – 2024

Burmistrz poinformował, że jest to  pierwsza w Polsce pionierska uchwała, która była
już raz podjęta praz Radę wcześniej,  aby był czas na poprawienie uwag jakie stwierdziły
organy nadzoru. Burmistrz omówił założenia uchwały.

W wyniku braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca
zarządziła głosowanie nad projektem uchwały.

Radni  w  głosowaniu  jawnym  jednogłośnie  15  głosami  ,,za”,  przyjęli  uchwałę  w
sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  celowej  z  budżetu  na  przeprowadzenie
termomodernizacji budynków i lokali mieszkalnych położonych na terenie Gminy Michałowo
w latach 2020 – 2024.

W głosowaniu brało udział 15 radnych.
Imienny  wykaz  głosowania  w  załączeniu  do  protokołu  (pod  nazwą:  Uchwała  w

sprawie  określenia  zasad  udzielania  dotacji  celowej  z  budżetu  na  przeprowadzenie
termomodernizacji budynków i lokali mieszkalnych położonych na terenie Gminy Michałowo
w latach 2020 – 2024). 

Uchwała  Nr XIII/106/19 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 30 października
2019  r.  w  sprawie określenia  zasad  udzielania  dotacji  celowej  z  budżetu  na
przeprowadzenie  termomodernizacji  budynków  i  lokali  mieszkalnych  położonych  na
terenie Gminy Michałowo w latach 2020 – 2024 (w załączeniu do protokołu).

Przewodnicząca  prosiła  o  zabranie  głosu  Dyrektorów  i  Kierowników  jednostek
budżetowych w temacie przekazania informacji o pracy jednostek w okresie międzysesyjnym.

W  dalszej  części  głos  zabrali  Dyrektorzy  i  Kierownicy  jednostek  budżetowych
informując o pracy jednostek w okresie międzysesyjnym. Głos zabrali: Kierownik Zakładu
Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  Bogdan  Budzisz,  p.o.  Dyrektora  Zespołu  Szkół
Julita  Bajgus,  Dyrektor Szkoły Podstawowej Krystyna Wydrycka,  Dyrektor Przedszkola –
Jolanta Dzieniszewska, Komendant OSP Krzysztof Oczko, Dyrektor MOSiR-Dariusz Golak,
Kierownik  Biblioteki  Teresa  Rybińska,  Dyrektor  Gminnego  Ośrodka  Kultury  –  Marcin
Siekierko

Ad. 6 Informacja w sprawie oświadczeń majątkowych, złożonych stosownie do art. 24h
ustawy  o  samorządzie  gminnym  za  2018  r.  Przewodniczącemu  Rady  Miejskiej  i
Burmistrzowi Michałowa

Wiceprzewodniczący  odczytał  informację  w  sprawie  oświadczeń  majątkowych,
złożonych  stosownie  do  art.  24h  ustawy  o  samorządzie  gminnym  za  2018  r.
Przewodniczącemu Rady Miejskiej i Burmistrzowi Michałowa (informacja w załączeniu do
protokołu).

Ad. 7 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych - brak

Ad. 8 Sprawy różne
Poruszono:
- Radny Piotr Dąbrowski:
-  zgłosił  konieczność  uruchomienia fontanny w parku w Jałówce oraz jej  zabezpieczenia
przed spadającymi liśćmi –  Burmistrz wyjaśnił,  iż projekt  przebudowy parku w Jałówce
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wykonany w poprzedniej kadencji przewidywał podłączenie pompy, która jest zanurzona w
wodzie  i  podłączona  pod  napięcie  220V.  Zostało  to  wykonane,  ale  ze  względów
bezpieczeństwa nie zostało to uruchomione i odebrane. Kierownik ZGKiM Bogdan Budzisz
poinformował, iż fontanna została zabezpieczona,
 - zgłosił konieczność uprzątnięcia jednej leżącej i jednej stojącej uschłej topoli znajdujących
się w  Jałówce na ul. Zarzeczańskiej,
-  spytał  o  termin  realizacji  funduszu  sołeckiego  w  sołectwie  Jałówka  –  Burmistrz
poinformował, że fundusze są realizowane zgodnie z zasadą zasadności i celowości w ramach
zadań gminy, które są wykonywane na bieżąco,
-  Sołtys  sołectwa  Juszkowy  Gród  Jarosław  Sakowicz -  podziękował  wszystkim  za
organizację i obecność podczas Wykopków w Juszkowym Grodzie,
- Burmistrz poruszył temat gospodarki śmieciowej i poinformował o rosnących kosztach, w
związku z  czym zaapelował  o  segregację  śmieci.  Dodał,  że  temat  będzie  tematem obrad
przyszłej sesji oraz wszystkie tematy poruszane na komisjach i w samorządzie są jawne.

Ad. 9 Zamknięcie obrad XIII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie
W związku  z  wyczerpaniem  porządku  Przewodnicząca  o  godz.  13.10  zamknęła

obrady XIII Sesji Rady w Michałowie VIII kadencji.

Przewodniczący Rady Miejskiej
w Michałowie

Maria Bożena Ancipiuk

Protokołowała: U. Tarasewicz
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	Imienny wykaz głosowania w załączeniu do protokołu (pod nazwą: Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Miejskiej w Michałowie).

